



Skolebestyrelsesmøde

Torsdag den 22. august
Kl. 17.30-20.00

Møde nr.: 1

Mødeleder: Mikkel

Fraværende: Christian, Robert

Gæster: Julia 8a – måske kommende elevrådsrepræsentant i bestyrelsen.

Mikkel Frederiksen	Formand
Karen Kyndesen Quinlan	Næstformand
Nina Müller Nielsen	Forældrerep.
Lars Pedersen	Forældrerep.
Simon B. Christensen	Forældrerep.
Robert H. Kauffmann	Forældrerep.
Anna	Forældresup.
Thomas Pierre Olsen	Forældresup.
Christina Skov	Forældresup.
Christian Holm Donatzky	Ekstern Byrådsrep.
Vakant	Ekstern
Vakant	Ekstern
Simon Svenstrup	Skoleleder
Bjarke Krøll Willemoes	Viceskoleleder
Cecilie Lorentzen - SFO	Medarb.rep.
Pernille Rytter - Lærer	Medarb.rep.
Vakant	Elevrep.
Vakant	Elevrep.

(B) Punkt til beslutning, (D) Punkt til drøftelse, (O) Punkt til orientering

Tids-punkt	Dagsordenspunkt	Bilag	Forberedelse	Ansvarlig
	Velkomst og godkendelse af dagsorden (B)			
17.30-17.40	<ul style="list-style-type: none"> Konstituering Referat: Præsentationsrunde Mikkel valgt til formand Karen valgt som næstformand Eksterne medlemmer – Bestyrelsen vil gerne have 2 eksterne medlemmer Mikkel + Lars – en fra idrætsforeningen Mikkel + Simon – en fra uddannelseverdenen.			Mikkel
	Nyt fra elevrådet (D)			

17.40-18.00	<p>Referat: Julia fra 8a deltog som "gæst" på mødet, da der endnu ikke er valgt repræsentanter til skolebestyrelsen. Første elevrådsmøde er afholdt. Formandskab valgt. To UTH repræsentanter valgt Børneklimarådet: Der er også valgt repræsentanter. Børneklimarådet uddeler i november penge til klimaprojekter på skolerne efter ansøgning. Hos os er det 7. årgang, der arbejder med det i deres nuværende PBL-forløb og indsender deres projekter.</p>		Overvej om der er noget særligt, vi vil spørge eleverne om!	Eleverne
Skolebestyrelsens arbejde				
18.00-18.50	<p>Lene Tetzlaff-Pedersen fra DSFI kommer forbi og fortæller om skolebestyrelsens opgaver. Referat: Lene fortalte og svarede på spørgsmål (Lenes Powerpoint er vedhæftet dette referat)</p>			
18.50-19.00	Pause			
Høring ferieplan og lukkedage				
19.00-19.10	<p>Skolernes ferieplan og forslag til placering af lukkedage i dagtilbud og fritidstilbud i skoleårene 2025/26 og 2026/27 Svarfrist 26. august. Referat: Ingen ændringsforslag, bestyrelsen bakker ligesom A-med op om den fremlagte ferieplan.</p>			
Bestyrelsens principper (O)				
19.10-19.20	<p><i>Arbejdsgruppe Digital dannelse mv.: Mikkel, Jesper og Karen, Simon S, Per H, Nina T.</i> Udkast til beslutning. Aktion udvalget. <i>Betsyrelsen kan tage princippet med ud til de første forældremøder i efteråret og introducerer for forældrene.</i> Referat: <i>Følgende blev drøftet:</i></p>	x		Mikkel Karen

	<ul style="list-style-type: none"> • <i>Hvad kan skolebestyrelens hjælpe til med ift til hverdagen; Tage snakke med forældrene, opfordre til lade telefoner blive hjemme</i> • <i>Forældre er velkommen til at rette henvendelse med det politiske til bestyrelsen.</i> • <i>Medarbejderer-repræsentanterne er tilfredse med princippet. Det er godt med afklaring / tydelighed.</i> • <i>Refleksioner om sikkerhed ved opbevaring af telefoner, smartwatches mv</i> • <i>PUK: Overvejelse om man på nogen måder kan mindske brugen af mobiltelefoner. Hvad kunne løsninger på sigt være? Der er forældre fra bla. 3. og 4. årgang der er i dialog med PUK/Claus om nogle pilotprojekter ift skærm og mobil.</i> <p><i>Princippet vedr. digital dannelse blev vedtaget enstemmigt i bestyrelsen. Princippet træder i kraft ved efterårsferien.</i></p> <p><i>Princippet meldes ud til alle forældre. Senest d. 27/8 Herefter vil der være mulighed for at skolebestyrelsesmedlemmer deltager i forældremøder.</i></p> <p><u><i>Arbejdsgruppe skole/hjem meddelesesbog: Karen, Simon Birger, Jeanette.</i></u> <i>Udvalget mødes i efteråret, når meddelesesbogen er afprøvet. Dato fastlægges senere.</i></p> <p>Referat: Intet nyt fra arbejdsgruppen</p>			
Skolefest				
19.20-19.25	<ul style="list-style-type: none"> • Bestyrelsens bod • Årsberetning <p>Referat Mikkels årsberetning som en plakat til skolefesten Thomas, Mikkel, Nina – lille udvalg om øvrig aktivitet i bestyrelsens bod. Bjarke: Der er mulighed for en plakat med QR-koder til LEAPS survey, for de forældre, der endnu ikke har besvaret Pavillion, loungemiljø (det sørger ledelsen for)</p>			Mikkel

	Forældreinddragelse og henvendelser (B)			
	<p>Ikke nogen henvendelser over ferien Deltagelse i forældremøder Referat: Mikkel sender en mail ud med fordelingen og på hvilke forældremøde hvem deltager.</p> <p>Forældreforespørgsel om en arbejdsdag i SFO, hvor der bliver sat i stand mm Forældre har talt med sfo folk.</p>			Mikkel
	Økonomi (O)			
	<p>Ikke noget nyt over ferien Budget HK: eftergivelse 2023 af 4.6 mill. 65% i 26 og 50% i 27. Referat: Man har eftergivet merforbrug for 2023. Forslag om at vi de kommende år kan blive kompenseret for vores merforbrug, hvis vi holder budgetmålene. Dette er positivt. Men der er dog store besparelser på vej generelt i kommunen.</p>			
	Nyt fra medarbejdere (O)			
19.25-19.35	<p>Referat: Pernille: Skoleåret sparket godt i gang Nyt skoleår med SOVS-delen (sammen om vores skole) omkring alle børn i den lokale skole – kan bekymre – også i kombination med kommunens dårlig økonomi. Men positivt med udd./kursus for medarbejderne om at skabe deltagelsesmuligheder for alle børn. LEAPS- vi er i gang med første forløb, hvor vi afprøver at lægge de to skemaløse uger anderledes. Cecilie: God stemning fra årets start i SFOen Nye gode tiltag i brug af fælles lokaler i C-fløjen</p>			
	Nyt fra ledelsen (O)			
19.35-19.45	<ul style="list-style-type: none"> • God skolestart: SIL, Nova • Spiren/Bøgehøjgaard – få elever – Bøgehøjgaard lukker 			SI

	<ul style="list-style-type: none"> • Ansættelser: Konstituering CJ/Lærer i denne uge eng, HD, Ædi/2 medhjælpere, Emma og Olivia? • Proces med justering af classesammensætning 8. årgang • Trafikgruppe – mange forældre ønsker det (ingen der melder sig) • Ny høring budget • SOVSmøde i går, hvor der især blev snakket om hvordan forældre involveres i SOVS (Sammen om vores skole) • Trivselsundersøgelse for lærere/skoledel. • Processen omkring dagtilbudsbestyrelser og skolebestyrelses bemærkninger ift. budget 2025 bliver følgende: De drifts- og anlægforslag som direktionen præsenterede på budgetseminaret, skal behandles i dagtilbudsbestyrelser og skolebestyrelser fra 27/8 med frist for tilbagemelding den 10/9. <p>Plan for høringssvar omkring budget.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Alle melder ind på skrift til Mikkel og Simon S med input. • Formand laver et udkast, som rundsendes. <p>Simon S/Mikkel sender reminder ud.</p>			
	Nyt fra formanden			
19.45-19.50	intet			Mikkel
	Evt. (D)			
19.50-19.55	<p>Intet</p> <p>Forslag vedr principper, at vi i år ikke tager et enkelt princip ad gangen men i stedet laver et overblik over alle og holder dem op mod Lene T.s oplæg. (vi har også været alle principperne igennem enkeltvis over de seneste år))</p> <p>Næste møde: Forretningsorden og Årshjul</p>			
	Opsamling på mødet (D)			
19.55-20.00	Punkt til kommende bestyrelsemøde:			Mikkel

Forslag til kommende punkter

- Eksterne medlemmer vi skal tage stilling
- Overgange mellem børnehave/skole, Og mellem SFO og PUK
- digital dannelse
- Forslag om velkomstpakke for nye forældre (Karen)
- Lektielæsning, hvordan og hvor meget og feedback. (til drøftelse i bestyrelsen, medarbejdergruppen – evt til et senere kontaktforældremøde/højskoleaften?)
- I forhold højt begavede elever: Screening m.m.
- Synlighed voksne i pauser/SFO
- Fastholdelse af af elever på 7. årgang. Fremadrettet strategi. (Lars).
- Forskelsbehandling mellem drenge og piger (Mikkel 3. årgang)

Referent: